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El Consell i els estudiants 

1. Elaboració de la nova pàgina web 

La nova web del Consell de l’Alumnat, elaborada conjuntament amb el Vicerectorat 
d’Estudiants, ja és pública des de la darreria del curs passat. Es pot consultar a 
http://ub.edu/consellalumnat.  

La pàgina està en constant actualització per tal de tenir tota la informació al dia. L’objectiu 
és que sigui un canal directe entre el Consell i els estudiants i per aquest motiu, per 
exemple, s’ha establert una bústia de contacte. 

2. Gestió de les xarxes socials 

En el passat Plenari del 4 de desembre del 2018, el Secretari informà que s’havia activat 
el compte de Twitter del Consell (@estudiants_ub), tot aprofitant el compte inactiu de 
l’antic Bloc Veu. Anteriorment, s’havia remarcat el fet que no teníem cap mitjà de 
comunicació directa amb els estudiants. 

En diferents Plenaris, com es pot consultar degudament a les actes pertinents, s’ha parlat 
de l’ús d’aquesta xarxa social. En cas que hi hagi qualsevol consulta, queixa i/o 
suggeriment respecte al seu ús, es pot fer arribar a través del correu electrònic 
consell.alumnat@ub.edu. 

A destacar, actualment tenim més de 2.400 seguidors a Twitter (hem augmentat més de 
1.000 seguidors en pocs mesos) i en aquesta etapa hem aconseguit la piulada amb més 
ressò fins ara, amb 672 repiulades, 782 m’agrada i que va tenir 66.775 impressions (cops 
que es va visualitzar). El canal de Telegram, creat l’abril de 2020, té actualment més de 
500 subscriptors i el missatge amb més difusió ha estat vist per unes 1.100 persones. 

Finalment, informar que s’està gestionant conjuntament amb el Vicerectorat de 
Comunicació la creació d’un compte a la xarxa social Instagram, pel fet que és molt 
utilitzada entre un públic jove i permetria arribar a més estudiants. 

El criteri per fer difusió d’activitats i/o informacions és a partir dels acords presos en el 
Plenari i la Comissió Permanent, així com la defensa dels drets i llibertats dels estudiants 
i del conjunt de la societat. 

3. Gestió de les consultes d’estudiants 

El correu del Consell (consell.alumnat@ub.edu) rep constantment consultes d’estudiants 
respecte a diferents assumptes. La forma de funcionar habitual és reenviar-lo a l’òrgan 

http://ub.edu/consellalumnat
mailto:consell.alumnat@ub.edu
https://twitter.com/estudiants_ub/status/1185152514263568384
mailto:consell.alumnat@ub.edu
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que pertoqui per tal d’aconseguir una resposta certa i, en acabat, es respon amb la 
informació. 

Després del comunicat per demanar que s’ajornessin les activitats avaluables i 
l’assistència obligatòria fins el 5 de novembre, es va rebre un allau de consultes per 
demanar informació. En aquest sentit, davant la impossibilitat que una sola persona els 
respongués tots, es va publicar a la web del Consell la situació de cada facultat, que va 
estar en constant actualització. 

Finalment, a destacar, es va rebre un correu electrònic el 24 d’octubre amenaçant 
d’emprendre accions legals contra el Consell per haver emès el comunicat anteriorment 
mencionat, en cas que no canviéssim el nostre parer. Es va reenviar al Vicerectorat 
d’Estudiants i als Serveis Jurídics per tal que estudiessin l’origen d’aquest.  

4. Suport als estudiants ferits durant les protestes  

Un estudiant de la Facultat de Matemàtiques va perdre la visió d’un ull a l’Aeroport, durant 
la mobilització convocada en rebuig de la Sentència del Tribunal Suprem.  

Després d’haver consultat la Comissió Permanent, el Secretari va contactar amb ell 
personalment per conèixer com es trobava i li va oferir el suport del Consell de l’Alumnat. 
En aquest sentit, es va fer pública la piulada mencionada anteriorment per denunciar 
l’actuació policial i exigir responsabilitats. 

5. Suport associatiu 

El Secretari manté contacte permanent amb el Vicerectorat d’Estudiants pel que fa al 
suport a les associacions d’estudiants inscrites al Registre d’Associacions, així com 
aquelles que duen a terme la seva activitat a la UB sense estar-ho. 

En aquest sentit, s’ha estat en contacte amb els Arreplegats de la Zona Universitària per 
intentar mediar en el conflicte que fa temps que tenen obert amb el Deganat de la Facultat 
d’Economia i Empresa. De moment, no hi ha hagut una sortida, però la situació derivada 
de la Covid-19 ha fet que s’aturi l’activitat de la colla castellera. 

Es va aprovar un nou Reglament d’Associacions i Grups d’Estudiants de la UB per tal 
d’actualitzar-lo i de crear la figura dels grups d’estudiants, que no necessiten un NIF per 
a inscriure’s i poden beneficiar-se dels drets de les associacions excepte de rebre 
subvencions. 

6. Mecanisme de denúncia de vulneracions del dret a vaga 

Com s’ha fet durant aquesta legislatura, durant les vagues que s’han celebrat en aquest 

període s’ha activat el mecanisme per tal de denunciar possibles vulneracions d’aquest 

https://www.ub.edu/portal/web/consell-alumnat/detall/-/detall/comunicat-urgent
https://www.ub.edu/portal/web/consell-alumnat/detall/-/detall/sobre-la-situacio-de-les-demandes-del-consell-de-l-alumnat-a-les-diferents-facultats
https://www.ub.edu/portal/documents/1748627/1769073/Reglament_associacions_UB/7dc4505e-937d-b000-266e-4991b4710cfd
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dret a través del correu del Consell. La valoració que se’n fa és molt positiva, ja que s’han 

resolt diversos casos. En aquest sentit, convindria procedimentar més la resposta i que, 

més enllà del Secretari, hi hagi un equip de persones que puguin estar atentes per si hi 

ha qualsevol cosa. 

7. Foment dels drets lingüístics: defensem el català 

Tal com estableix l’Estatut de la UB, el català és la llengua vehicular de la Universitat i, 

com a llengua pròpia i minoritzada, tenim el deure de fomentar-la i estendre el seu ús 

social, tot entenent-la com a un element cohesionador de la societat. Per això mateix, es 

vetlla perquè totes les comunicacions que es facin des del Consell siguin en català i també 

per donar a conèixer els drets lingüístics que ens emparen. Per exemple, el fet que la 

llengua anunciada d’una assignatura s’ha de mantenir durant el curs.  

D’altra banda, s’està en contacte amb Serveis Lingüístics per tal que els missatges que 

emetem siguin correctes ortogràficament i gramàtica.  

Transparència i ètica 

1. Creació del Portal de Transparència del Consell 

Amb motiu de la creació del web del Consell, es va crear un apartat de transparència com 

a un dels pals de paller d’aquest espai digital. És de molt fàcil accés a través de la barra 

de pàgines i, a més, està publicitat específicament a la plana inicial. 

El portal té com a objectiu complir amb el compromís i el deure de transparència, així com 

fer arribar als estudiants i al conjunt de la ciutadania tota la informació del Consell. Està 

estructurat en tres grans apartats: Plenari, on es poden consultar íntegrament les actes 

del Consell; Comissió Permanent, amb la relació dels acords que es prenen en aquest 

òrgan; i representació interuniversitària, on s’informa dels òrgans en aquest àmbit dels 

quals formem part, dels nostres representants i, properament, de les despeses que 

suposa. 

2. Dinamització de les xarxes del Consell de l’Alumnat com a mecanisme de 

transparència 

Així com la web és la millor forma d’ordenar i plasmar per escrit la nostra activitat, les 

xarxes socials són la millor manera de difondre-la. Durant els darrers mesos han estat 

potenciades com a mecanisme per tal que l’estudiantat conegui les decisions del Consell 

i de les seves comissions, així com fer publicitat activa dels acords i sessions que es 

desenvolupen.  
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D’altra banda, s’ha treballat de forma activa per resoldre els dubtes en aquesta matèria 

que s’han plantejat a través del nostre compte de Twitter, tot procurant sempre oferir una 

atenció individualitzada i donar publicitat als problemes col·lectius. 

3. Informació sobre les subvencions a les associacions 

S’està treballant juntament amb el Vicerectorat d’Estudiants per tal de publicar un llistat 

amb la relació de subvencions i associacions atorgades en els darrers anys, per tal que 

tothom hi pugui tenir accés i exercir el seu dret a controlar la feina dels poders públics.   

4. Actuem amb seguretat jurídica 

La Secretaria del Consell ha intentat treballar en tot moment en col·laboració amb els 

serveis jurídics de la UB i la Comissió Permanent per tal de dotar les decisions dels 

diversos òrgans que composen el Consell del màxim de seguretat jurídica possible. S’han 

realitzat una sèrie de plantilles per tal de facilitar la tasca de fedatari reconeguda pel ROE 

i que servirà perquè les futures generacions ho tinguin més fàcil. 

La seguretat jurídica, i en conseqüència el compliment de les normatives que regeixen el 

funcionament del Consell, és i serà un element important perquè permet que les decisions 

que prenem siguin vàlides a tots els efectes i estiguin protegides davant de possibles 

impugnacions. No es pot tolerar que es repeteixin errors del passat, que manquin actes i 

que s’actuï al marge de qualsevol normativa, fets que deixen desemparades les decisions 

que prenem col·lectivament 

5. Actes de les Comissions Permanents i dels Plenaris 

Les actes dels Plenaris es poden consultar íntegrament a través de la pàgina web del 
Consell. A partir d’ara, es penjarà també un resum dels acords de la Comissió Permanent, 
per tal que tothom pugui saber quines decisions pren aquest òrgan. 

D’altra banda, els membres del Consell poden accedir a les actes dels Plenaris i les 
Comissions Permanents al Vicerectorat d’Estudiants i Política Lingüística (1r pis del pati 
de Ciències, Edifici Històric). Per la situació actual, poden fer-ho a través del correu 
electrònic vr.estudiants@ub.edu.  

6. Nou Reglament General d’Eleccions amb el model dels estudiants de 

referència 

L’11 de novembre del 2019 el Claustre va aprovar el Reglament General d’Eleccions de 

la Universitat de Barcelona, que substitueix les normatives sectorials que existien 

prèviament, com era el Reglament propi dels estudiants. Val a dir que es va agafar com 

mailto:vr.estudiants@ub.edu
https://www.ub.edu/portal/documents/34829/1439777/Reglament+gnral+eleccions+11-11-19/c0ed445f-d706-9b8f-6808-eced85eccd27
https://www.ub.edu/portal/documents/34829/1439777/Reglament+gnral+eleccions+11-11-19/c0ed445f-d706-9b8f-6808-eced85eccd27
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a model el nostre i es varen mantenir intactes les principals modificacions que havíem 

introduït. 

Com a fita important, es va generalitzar la paritat obligatòria que establia el nostre 

Reglament a totes les eleccions de la nostra Universitat. Aquest és un pas clau i important 

en la feminització dels òrgans de govern i de representació. 

Foment de la participació estudiantil 

1. Gestió d’altes i baixes al Consell 

En coordinació amb el Vicerectorat d’Estudiants i Gestió Acadèmica, s’ha estat treballant 
entorn al procediment d’altes i baixes dels membres del Consell de l’Alumnat. S’ha cercat 
si tots estaven matriculats i, en cas contrari, se’ls ha contactat perquè confirmessin si era 
així i llavors se’ls donava de baixa.  

Hem tingut algunes incorporacions noves, però per contra hi ha Facultats on no hi ha més 
persones a les llistes o bé ja no continuen estudiant. Actualment, i a falta d’alguna 
substitució més, el Consell de l’Alumnat està format per 66 membres.  

2. Jornades de participació estudiantil 

Des de la Comissió Permanent, conjuntament amb alguns representants a Consell de 

Govern, s’estava preparant unes jornades de participació estudiantil pel mes d’abril 

d’enguany. L’objectiu era que qualsevol estudiant interessat en aquest àmbit pogués 

formar-se i conèixer-ne millor el funcionament, especialment tenint en compte la 

proximitat de les eleccions. 

Com a conseqüència de la situació actual, les jornades es van haver de suspendre i es 

reprendran tan bon punt sigui possible. 

3. Contacte amb els representants d’estudiants de les Facultats 

Quan els representants d’estudiants a la Junta de Facultat o Consell d’Estudis ho han 

requerit, el Secretari els ha escoltat i assessorat en matèria de drets i llibertats. La 

Comissió Permanent va aprovar una proposta de visitar-los a cada Facultat, però encara 

no s’ha pogut dur a terme. Caldrà aprofitar, per tant, l’allargament del mandat per dur-la 

a terme, encara que sigui virtualment. 
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4. Reforma del ROE 

El Consell de l’Alumnat va aprovar impulsar una modificació del Reglament d’Eleccions 

d’Estudiants (ROE) per tal d’actualitzar-lo a la realitat actual i a les dificultats que s’han 

manifestat durant aquesta legislatura. Des de la reforma del Reglament d’eleccions a 

òrgans col·legiats i de referèndums d’estudiants, la Comissió no s’ha tornat a reunir 

perquè les candidatures havien de tenir debats entorn a aquest fet. S’haurà de valorar si 

es reprèn la reforma en aquest darrer tram de legislatura, es continua treballant perquè 

es dugui a terme a la propera o s’aparca definitivament. 

La veu de l’estudiantat 

1. Reunions amb el Rectorat 

El Secretari, juntament amb altres membres de la Comissió Permanent, s’han reunit en 

dues ocasions amb el Rector de la UB, Joan Elias, per a traslladar-li les demandes i 

posicionaments del Consell de l’Alumnat. El marc de diàleg establert es considera positiu, 

però caldria que aquestes reunions fossin més freqüents i, com a mínim, una cada 

semestre. De fet, una de les principals demandes que s’han presentat ha estat donar la 

importància que es mereix a la representació estudiantil.  

D’altra banda, el contacte amb el Vicerectorat d’Estudiants i Política Lingüística, i en 

concret amb la Vicerectora Mercè Puig, és constant i fructífer. Des de la Secretaria es vol 

agrair la seva predisposició en tot moment a l’hora d’atendre les demandes de 

l’estudiantat i de facilitar la tasca de la representació estudiantil. 

Finalment, destacar que darrerament s’ha intensificat el contacte amb altres membres de 

l’Equip Rectoral, cosa que es valora positivament pel fet que permet que l’estudiantat 

siguem interlocutor directe davant de les diferents àrees de treball.  

2. Reunió amb el Ministre d’Universitats 

Onze representants del Consell de l’Alumnat, amb el Secretari al capdavant, ens vàrem 

reunir amb el Ministre d’Universitats, Manuel Castells, el passat 28 de febrer. La trobada 

es va dur a terme en el marc de la sèrie de trobades «El ministre escolta», que pretén 

visitar totes les universitats de l’Estat espanyol per a elaborar una nova Llei d’universitats. 

A causa de la pandèmia, s’han vist aturades i només ha pogut assistir a la Universitat del 

País Basc i a la UB. 

https://www.ub.edu/portal/web/consell-alumnat/detall/-/detall/el-consell-de-l-alumnat-demana-al-ministre-castells-mes-beques-i-facilitar-la-vida-universitaria
https://www.ub.edu/portal/web/consell-alumnat/detall/-/detall/el-consell-de-l-alumnat-demana-al-ministre-castells-mes-beques-i-facilitar-la-vida-universitaria
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Més beques, garantir drets i deures dels estudiants, les pràctiques o la rebaixa de la 

forquilla de preus públics varen ser els temes centrals de la reunió. Algunes d’aquestes 

demandes han estat ja escoltades i és un motiu de celebració per part de tot l’estudiantat. 

3. Reunió amb el Secretari General del CIC 

El Secretari s’ha reunit en diverses ocasions amb el Secretari General del Consell 

Interuniversitari de Catalunya (CIC), Lluís Baulenas, per tractar diversos assumptes en 

relació amb la representació estudiantil i les principals demandes i consensos en l’àmbit 

universitari. La relació es considera positiva i fluïda i s’ha establert un marc de converses 

que facilita l’entesa en diversos aspectes.  

4. Participació i suport a la ILP Universitats 

La Iniciativa Legislativa Popular Universitats (ILP Universitats) té com a objectiu blindar 

per llei la rebaixa dels preus públics, que s’havien incrementat a Catalunya un 66% des 

del 2012. Es varen recollir més de 60.000 signatures, s’ha admès al Parlament i continua 

el tràmit per a ser sotmesa a debat. 

Des de la Secretaria s’ha ofert tot el suport possible al Grup Promotor, ja sigui en la fase 

de recollida de signatures com la de tramitació parlamentària. En aquest sentit, es va 

facilitar la celebració d’un acte a la Facultat de Biologia i, a través de la partida del 

Vicerectorat d’Estudiants, es van poder sufragar part dels costos d’aquest, tenint en 

compte que era una iniciativa que comptava amb el suport del Consell.  

La valoració és absolutament positiva i ha estat una iniciativa que ha posat sobre la taula 

un consens existent des de feia temps a la comunitat universitària. Encara que el Govern 

ha aprovat una rebaixa del 30% pel curs vinent, es considera adient mantenir la proposta 

per tal de blindar-la per llei i que no depengui de l’executiu de torn.  

5. Assistència als òrgans de representació interuniversitària 

Com a Consell participem de diversos òrgans de representació interuniversitària, com 

serien el Consell Interuniversitari de Catalunya (CIC), el Consell de l’Estudiantat de les 

Universitats Catalanes (CEUCAT), la Coordinadora de Representants d’Estudiants 

d’Universitats Públiques (CREUP) i Consell d’Estudiants Universitari de l’Estat (CEUNE).   

La tasca del Secretari és vetllar perquè es compleixin els acords del Plenari en aquesta 

matèria, que la UB assisteixi sempre que sigui necessari a aquests espais i estigui 

degudament representada. En aquest sentit, assumeix personalment la representació al 

CIC i al CEUCAT (com a membre nat del Plenari) i està al grup de Telegram de CREUP. 
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Cal agrair als i les representants en tots aquests òrgans per la tasca feta durant aquesta 

legislatura. Més que mai, hem portat la veu de l’estudiantat de la UB arreu i hem 

aconseguit incidir en el dia a dia de la política universitària catalana i del conjunt de l’Estat. 

6. Presència a la premsa, amplifiquem el nostre missatge 

El Consell de l’Alumnat ha aconseguit tenir una bona presència a la premsa, tot 

aconseguint amplificar el missatge i les demandes pròpies en funció de la conjuntura. 

Des de la Secretaria s’ha treballat activament per a realitzar notes de premsa amb els 

principals posicionaments i assegurar que tinguessin el ressò adequat, a través de 

l’elaboració d’un directori de premsa. 

D’altra banda, val a destacar que el Secretari ha participat de programes de ràdio i 

televisió, com ara El Matí de BTV o el Tot es mou de TV3. El criteri ha estat acceptar totes 

les oportunitats de participació a la premsa, sempre que hagi estat possible per una 

qüestió d’agenda. En aquest sentit, es valora com a molt positiu aquest fet i es considera 

que s’ha de potenciar per tal de fer arribar el nostre parer a com més llocs millor. 

7. Blindem el dret a vaga, reconeguem-lo 

El dret a vaga en l’àmbit estudiantil es troba en una situació complicada des d’un punt de 

vista legal, per manca de concreció normativa. Per això mateix, sempre que ha estat 

possible, s’ha exigit als Governs català i estatal, així com a la pròpia universitat, que es 

desenvolupi un text legal que reculli aquest dret fonamental i l’estengui a tot l’estudiantat.  

El Ministre d’Universitats va valorar positivament la proposta i va expressar la seva 

voluntat de signar una Instrucció que reconegués aquest dret, però que remetés el seu 

desenvolupament a les universitats. Restem a l’espera de la seva concreció, però 

mentrestant caldrà seguir explorant altres vies, com ara seria el seu reconeixement a la 

nostra universitat.  

8. Incidim al CEUCAT, treballem per tot l’estudiantat 

Degut a la finalització del mandat del Coordinador del CEUCAT, Pau Parals, es varen 

convocar eleccions a aquest càrrec i ningú s’hi presentà. Per aquest motiu, després de 

moltes deliberacions, es va decidir crear una Comissió Gestora per liderar el CEUCAT en 

aquest moment de transició i per a realitzar certs debats que havien quedat pendents 

entorn al model de representació que caldria implementar. 

La Comissió Gestora està formada per membres de tots els Consells que conformen el 

CEUCAT, sense més requisit que formar part del Plenari de l’òrgan, i es limita a un vot 

per universitat. En aquest sentit, el Secretari és membre nat del Plenari i s’havien de triar 
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dues persones per a dur a terme la tasca de representar la UB a la Gestora. La Comissió 

Permanent va escollir la senyora Dana Sánchez, de la Facultat de Matemàtiques i 

Informàtica, i el senyor Joan Alcaraz, de la Facultat d’Economia i Empresa. A més, es va 

nomenar com a suplent el senyor Francesc Almendros, també de la mateixa Facultat que 

l’anterior. 

Es valora positivament la implicació i la incidència al CEUCAT i es considera que és un 

fet que s’ha de mantenir, perquè ser-hi implica treballar per a tot l’estudiantat i per 

defensar els interessos de la Universitat de Barcelona, la més gran del sistema 

universitari català.  

Covid-19: moments difícils, solucions 

1. La Comissió Permanent no s’atura 

La Comissió Permanent s’ha reunit virtualment de forma síncrona en dues ocasions, el 

17 de març (només 4 dies després del tancament de les universitats) i el dia 2 d’abril. Les 

sessions van ser positives i fructíferes i van reafirmar el bon clima de treball de l’òrgan, 

més necessari que mai en moments com el present. 

D’altra banda, s’han utilitzat les possibilitats legals que oferia la declaració de l’Estat 

d’Alarma per a aprovar acords de forma asíncrona, com serien l’acord de convocatòria 

de la sessió extraordinària del Consell o el nomenament dels representants a la Comissió 

Gestora del CEUCAT. 

Finalment, a través del grup telemàtic de la Comissió, s’ha seguit el dia a dia de la gestió 

de la pandèmia de forma immediata. A més, es va considerar adient crear un nou grup 

amb els representants d’estudiants a la Comissió Permanent, el Consell de Govern i la 

Comissió Acadèmica per tal de mantenir-los al dia de tot. 

2. Les 18 propostes del Consell de l’Alumnat 

A través de les propostes consensuades a les dues sessions síncrones de la Comissió 

Permanent, es va elaborar una llista de 18 propostes davant la situació derivada de la 

Covid-19. L’impacte mediàtic i a les xarxes socials va ser positiu i en general es van rebre 

bones impressions. La majoria de les demandes van ser escoltades i això demostra que 

eren propostes assenyades i aterrades a la realitat.  

https://www.ub.edu/portal/web/consell-alumnat/manifestcovid
https://www.ub.edu/portal/web/consell-alumnat/manifestcovid
https://www.ub.edu/web/ub/ca/menu_eines/noticies/2020/04/025.html
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3. Obertura del correu estudiants-coronavirus@ub.edu 

A proposta de la Comissió Permanent, i per tal d’atendre les possibles consultes, queixes 

i suggeriments derivats de la Covid-19, es va crear el correu estudiants-

coronavirus@ub.edu. S’ha gestionat des d’un grup de treball creat ad hoc, d’acord amb 

el Protocol elaborat pel Secretari i s’han rebut centenars de correus electrònics.  

La valoració és positiva, però evidencia que la major part de la tasca estudiantil en 

moments com aquest és la gestió. Per això mateix, caldria valorar en el futur la possibilitat 

que el Consell tingui tècnics a la seva disposició per dur a terme tasques d’aquesta mena. 

En aquests moments, el correu resta inactiu degut al fet que les persones que el 

gestionem estem immerses en el període d’avaluació. En tot cas, no s’eliminarà i es 

mantindrà per al curs vinent, encara que caldrà tenir un debat sobre la possibilitat 

d’explorar altres formats, com podria ser un formulari de contacte.  

4. Les xarxes socials, eina de contacte directe durant la pandèmia 

Les xarxes socials del Consell han esdevingut, més que mai, la millor eina de contacte 

directe amb l’estudiantat durant la pandèmia de la Covid-19. El Secretari ha intentat en 

tot moment poder respondre els estudiants que demanaven informació o es queixaven a 

través de Twitter i també com a forma de donar a conèixer el correu anteriorment 

mencionat.  

Com a prova d’això, cal destacar la crescuda de seguidors a les xarxes del Consell, que 

anteriorment s’ha mencionat. Finalment, cal posar en valor la capacitat de resposta que 

s’ha demostrat en casos com el dels estudiants de l’assignatura de Psicofarmacologia de 

la Facultat de Psicologia. 

5. Per primer cop, missatge a tot l’estudiantat de la UB 

Durant aquesta pandèmia, com a fet insòlit, el Secretari s’ha pogut dirigir al conjunt de 

l’estudiantat de la Universitat de Barcelona a través d’un correu electrònic el dia 16 d’abril. 

El missatge va ser una oportunitat per a donar a conèixer el Consell, les propostes que 

havia aprovat la Comissió Permanent i el correu estudiants-coronavirus@ub.edu. 

Aquest correu és una bona notícia, perquè va permetre fer arribar al conjunt de 

l’estudiantat el nostre posicionament i, de retruc, va crear un precedent que ens pot 

beneficiar en el futur.  

 

mailto:estudiants-coronavirus@ub.edu
mailto:estudiants-coronavirus@ub.edu
mailto:estudiants-coronavirus@ub.edu
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6. Participació a la Comissió Acadèmica, el Consell de Govern i reunió amb 

l’equip Rectoral 

Per tal d’assegurar el bon traspàs d’informació, el Secretari ha assistit a alguna reunió de 

la Comissió Acadèmica i del Consell de Govern com a convidat. D’aquesta forma, ha 

pogut portar la veu del Consell davant de l’òrgan que escaigui i s’ha coordinat amb la 

resta membres titulars per tal d’assegurar-ne l’assistència i que l’estudiantat anéssim a 

l’una. Cal agrair la seva tasca perseverant, especialment aquells que sempre assisteixen 

a les reunions i durant aquesta legislatura han treballat perquè se’ns escolti sempre. 

D’altra banda, és important destacar que s’han realitzat diverses reunions amb les 

Vicerectores d’Estudiants, de Docència i d’Ordenació Acadèmica i Qualitat, així com amb 

la Secretaria General i els serveis jurídics. S’ha establert un diàleg multilateral amb 

l’objectiu que les demandes de l’estudiantat s’escoltin a l’hora de prendre decisions tenint 

en compte la importància i delicadesa del moment. 

7. Defensem els drets i les llibertats, que no els confinin mai 

Davant la Resolució del Rector que possibilitava el fet que s’exigís mantenir la càmera 

web engegada durant l’avaluació, es va emetre un comunicat per Twitter exposant les 

preocupacions que ens generava la decisió. En aquest sentit, des de la Comissió 

Permanent s’entenia que s’estava vulnerant el dret fonamental a la intimitat i el dret a la 

protecció de dades. A més, no s’havia consultat en cap moment la representació 

estudiantil abans de fer pública la decisió i es va entendre com una falta de respecte 

envers nosaltres. 

En paral·lel, es va demanar una reunió amb l’àrea acadèmica del Rectorat, els serveis 

jurídics i la Secretaria General per tal d’exposar les nostres preocupacions i al·legacions 

a la Resolució. No s’aconseguí l’objectiu de retirar la possibilitat d’obligar a tenir la càmera 

engegada, però es va poder limitar degudament com s’havia de fer i en quines 

circumstàncies. D’altra banda, es van demanar disculpes pel fet de no haver-ho enviat 

prèviament i acceptaren l’error humà, per la qual cosa es va intensificar el contacte directe 

entre el Secretari i la Vicerectorat d’Ordenació Acadèmica i Qualitat, Amelia Díaz. 

També en aquest sentit, es va remetre un informe al Síndic de Greuges de Catalunya 

sobre la situació a la UB durant el confinament, pel fet que s’havia requerit directament 

que es fessin arribar les aportacions oportunes a la instrucció iniciada d’ofici en matèria 

universitària. L’objectiu fou destacar de forma genèrica les bones i males pràctiques dutes 

a terme durant aquest període. 

https://seu.ub.edu/documentPublic/download/135339
https://twitter.com/estudiants_ub/status/1258732708949303307
https://www.ub.edu/portal/documents/5419399/0/Informe+sobre+la+situaci%C3%B3+durant+el+confinament+a+la+Universitat+de+Barcelona+-+CdA.pdf/ca635bbb-bdc4-4dbf-11b8-4e9000dc92f7
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8. Reunió amb la Consellera d’Empresa i Coneixement 

El Secretari, juntament amb altres representants d’estudiants del sistema universitari 

català, es va reunir amb la Consellera d’Empresa i Coneixement, Àngels Chacón, per a 

tractar la situació de la Covid-19 en aquest àmbit de la societat el passat 20 de maig. Els 

assistents vam poder intercanviar impressions i les propostes que s’havien aprovat arreu.  

La Consellera va explicar algunes mesures que s’havien pres per a pal·liar la situació i va 

anunciar la rebaixa del 30% dels preus públics. Finalment, ens vàrem emplaçar a una 

futura trobada per continuar treballant propostes de futur. Cal fer autocrítica perquè tots 

els assistents a la reunió érem homes i això reflecteix la forta masculinització de la 

representació estudiantil universitària.  

9. Creació d’un espai al web del Consell dedicat a la Covid-19 

Com que hi havia moltes consultes que es rebien al correu que eren de caràcter genèric, 

es va desenvolupar un apartat al web del Consell per tal de centralitzar tota la informació 

entorn a la situació derivada de la Covid-19. S’hi poden consultar els principals enllaços 

informatius de la Universitat, el procediment per a formular consultes i queixes, normativa 

d’avaluació i algunes preguntes freqüents. 

A més, s’ha centralitzat en un sol lloc el llistat de tots els Caps d’Estudis de la UB i dels 

Deganats per facilitar les consultes i queixes i s’ha facilitat la recerca dels Coordinadors 

de Màster, amb la col·laboració de la Montse Massagué, secretària del Vicerectorat 

d’Estudiants. La web està en constant actualització i serà una eina que de ben segur el 

curs vinent també serà molt necessària.  

10. Eleccions d’estudiants: 14 de maig del 2021 

Aquest  mes de maig de 2020 s'havien de celebrar les eleccions d'estudiants al Claustre, 

Juntes de Facultat i Consells d'Estudis. La situació actual de pandèmia n'ha impedit la 

convocatòria, així com de la resta de processos electorals que s'havien de dur a terme. 

Per això mateix, s'ha estat intentant buscar conjuntament amb el Rectorat una solució 

alternativa que garanteixi la possibilitat de preparar degudament les eleccions i de 

celebrar-les en un context més habitual, d'activitat a les Facultats i de classes presencials. 

En aquest sentit, el Rectorat va proposar a la Comissió Permanent l'ajornament de la cita 
electoral al 14 de maig de 2021. Som conscients que això suposa allargar un any el 
mandat actual, però després d'haver valorat les diferents opcions, aquesta és la més 
viable i assegura a priori per la relativa llunyania temporal unes condicions de més 
normalitat que les del principi de curs. El passat 26 de juny la proposta es va aprovar al 
Consell de Govern. 

https://www.ub.edu/portal/web/consell-alumnat/covid19
https://www.ub.edu/portal/web/consell-alumnat/capsdestudis
https://www.ub.edu/portal/web/consell-alumnat/deganats
http://www.ub.edu/portal/web/consell-alumnat/coordinadorsdemaster
http://www.ub.edu/portal/web/consell-alumnat/coordinadorsdemaster

